
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr II/2024 

II sesja w dniu 24 maja 2024 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady II sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 15:00 Przewodniczący Rady 

Gminy w Orońsku Pan Jarosław Molenda. Przewodniczący poinformował, że ze względów 

losowych w obradach nastąpi przerwa do godziny 16:30. 

 

PRZERWA W OBRADACH 

 

Po Przerwie Przewodniczący Rady Gminy powitał Radnych, Skarbnik Gminy Panią Dianę 

Czubak, Panów Sołtysów oraz wszystkich biorących udział w obradach. Obrady 

zakończono o godz. 19:39 tego samego dnia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał Panią Martę Gruszczyńską. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wygenerowanie qworum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 Radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Emil Gawin 

2. Monika Głuch 

3. Julita Grduk 

4. Wiesława Kaczyńska 

5. Michał Kapusta 

6. Paweł Matysiak 

7. Mariusz Mirecki 

8. Jarosław Molenda 

9. Grzegorz Siemieniec 

10. Adam Stańczyk 



11. Mariusz Wojcieszak 

12. Bożena Wojtyniak 

13. Artur Zasada 

14. Bogdan Zdon 

Nieobecni: 

1. Małgorzata Burek 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy zgłosił wniosek zmiany porządku obrad i zapytał czy są 

jeszcze jakieś wnioski? 

 

Głosowano wniosek Radnego Jarosława Molendy w sprawie: zmiany porządku obrad w 

pkt 8 na: „a) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

Gminy Orońsko na lata 2024-2029; b) wyrażenia zgody na oddanie w najem oraz odstąpienie 

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego na okres 3 

lat; c) nadania Publicznej Szkole Podstawowej w Wałsnowie imienia Kornela 

Makuszyńskiego; d) powołania składów osobowych stałych komisji oraz wyboru 

przewodniczących tych komisji e) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko; f) zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2024-2040; g) zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; h) zmiany uchwały LXX/343/2023 Rady Gminy 

w Orońsku z dnia 31 marca 2023r w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej z siedzibą przy ul. Brandta 10 w Orońsku;” oraz 

przeniesienia pkt. 6 jako pkt. 8 obrad. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przegłosowanie porządku obrad wraz ze zmianami. 

 

Głosowano w sprawie: Zatwierdzenie porządku obrad wraz ze zmianami. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 



NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan 

Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został przyjęty 

jednogłośnie wraz ze zmianami. 

 

PRZERWA W OBRADACH 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

a) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr LXXXII 

z dnia 18 marca 2024 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXXII z dnia 18 marca 

2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad sesji nr 82 z dnia 18.03.2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemie-

niec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXXII z dnia 18 

marca 2024 r. został przyjęty. 

 

b) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr 

LXXXIII z dnia 11 kwietnia 2024 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr LXXXIII z dnia 11 kwiet-

nia 2024 r. 



 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad sesji nr 83 z dnia 11.04.2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemie-

niec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr LXXXIII z dnia 11 

kwietnia 2024 r. został przyjęty. 

 

c) Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są wnioski, bądź pytania do protokołu nr I z dnia 

7 maja 2024 r.? 

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokół nr I z dnia 7 maja 2024 r. 

 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z obrad sesji nr 1 z dnia 07.05.2024 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemie-

niec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że protokół z obrad sesji nr I z dnia 7 maja 2024 

r. został przyjęty. 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

pisma: 

a) petycja numer 2024/01 z dnia 6 Maja 2024 mająca na celu inicjowanie działań 

zmierzających do zwiększenia efektywności i oszczędności poprzez wprowadzenie 

nowoczesnych technologii automatyzacji w procesach administracyjnych gminy; 



b) oświadczenie majątkowe Radnej Małgorzaty Burek; 

c) zgłoszenie awarii – dot. palenia warków w ognisku przez Radnego; 

d) projekt uchwały ws. zmian w uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej SP ZOZ w 

Orońsku; 

e) pismo Komendy Powiatowej Policji w Szydłowcu ws pomocy finansowej w wysokości 

5 000 zł na dofinansowanie zakupu pojazdu służbowego dla jednostki; 

f) projekty uchwał: ws uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem gminnym; ws. wyrażenia zgody na oddanie w najem oraz odstąpienie od obo-

wiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego; ws. nadania Pu-

blicznej Szkole Podstawowej w Wałsnowie imienia Kornela Makuszyńskiego; ws. zmian 

w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; zmian w Wieloletniej Prognozie Fi-

nansowej na lata 2024-2040; ws. zmiany uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej 

SP ZOOZ’u; ws. ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko; powołania składów oso-

bowych stałych komisji oraz wyboru przewodniczących tych komisji; 

g) pismo Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Orońsku dot. listy wskazanych czynności 

do wykonania w GOPS; 

h) oświadczenie majątkowe Radnej Bożeny Wojtyniak; 

i) petycja ws uzyskania działki nr 609 w obrębie Wałsnów, gm. Orońsko na cele społeczne; 

j) (do wiadomości) pismo Radnego Bogdana Zdona ws wykonania odkrzaczenia dróg gmin-

nych w miejscowości Bąków; 

k) (do wiadomości) pismo Radnego Bogdana Zdona ws wykonania rewitalizacji Figurki Naj-

świętszej Marii Panny w Ciepłej; 

l) wniosek mieszkańca o zabranie głosu na sesji dot. projektu uchwały ws zmiany w Radzie 

Społecznej SP ZOZ’u; 

m) autopoprawki do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz zmian w bu-

dżecie. 

 

5. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące za-

pytania i interpelacje: 

a) zapytanie Radnej Moniki Głuch dot. placu zabaw w Krogulczy Mokrej; 

 



6. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

Posiedzenie Komisji Statutowej z dnia 17.05.2024 r. 

Przewodniczący Komisji Statutowej Pan Emil Gawin poinformował: Komisja Statutowa 

ukonstytuowała się i podczas pierwszego swojego posiedzenia zakreśliliśmy, zaznaczyli-

śmy główne kierunki zmian, jakich wymaga statut Gminy Orońsko. Została rozesłana 

prośba do, tutaj wewnętrznie, radnych, do pracowników o propozycje, o przesłanie, dostar-

czenie propozycji zmian i sugestii. Wyznaczyliśmy kolejne posiedzenie Komisji na 13 

czerwca na 13:00, gdzie dalej będziemy pracować nad zmianami. 

 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania do Komisji Statutowej? Za-

chęcam Państwa Radnych również do składania własnych spostrzeżeń i przemyśleń do do-

tyczących statutu Gminy. Kolejne posiedzenie jest niebawem, w związku z powyższym 

dobrze by było już procedować nad szerszym kompletem danych. 

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Orońsko na lata 2024-2029; 

Pan Jarosław Molenda: Trzy pierwsze uchwały, musimy naprawić błąd formalnoprawny, 

który się pojawił w poprzedniej kadencji Rady. Została Rada zwołana przez 

Przewodniczącego, który już został wybrany na Wójta i opinia prawna, która została 

złożona przez biuro, wskazywała możliwość zwołania sesji, jednak Komisarz Wyborczy 

wygasił mandat byłemu przewodniczącemu. W związku z tym postanowił Wójt naprawić 

ten błąd, żeby nie było później problemu z unieważnieniem tych uchwał. W związku z 

powyższym, wracam do uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Orońsko. To jest uchwała, która już w zasadzie 

funkcjonuje, więc można się było z treścią zapoznać. Czy mamy ją odczytać? Każdy się 

zapoznał. 

 

Głosowano w sprawie: uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Orońsko na lata 2024-2029; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 



Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/4/2024 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Orońsko na lata 2024-2029 została przyjęta jednogłośnie. 

 

b) wyrażenia zgody na oddanie w najem oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkaniowego na okres 3 lat; 

Pan Jarosław Molenda: Przechodzimy do kolejnej uchwały, która została zgłoszona do 

poprawy. Dotyczy ona wynajmu powierzchni lokalowej na okres 3 lat. To dotyczy 

pogotowia, tak? Również należy domniemywać, że Państwo się zapoznali z tą uchwałą. W 

związku z powyższym bardzo proszę Pani Marto o wygenerowanie głosowania i poddajemy 

uchwałę głosowaniu. 

 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na oddanie w najem oraz odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego na okres 3 

lat; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz 

Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, 

Bogdan Zdon NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/5/2024 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem oraz odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego na okres 3 

lat została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

 



c) nadania Publicznej Szkole Podstawowej w Wałsnowie imienia Kornela Makuszyń-

skiego; 

Pan Jarosław Molenda: I proszę Państwa, trzecia uchwała z tego pakietu naprawczego, na-

zwijmy to w ten sposób, dotyczy nadania Publicznej Szkole Podstawowej w Wałsnowie im. 

Kornela Makuszyńskiego. Rozumiem, że również Państwo się zapoznali z treścią tej 

uchwały, więc proszę Pani Marto, o wygenerowanie głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: nadania Publicznej Szkole Podstawowej w Wałsnowie imienia 

Kornela Makuszyńskiego; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemie-

niec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/6/2024 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie nadania Publicznej Szkole Podstawowej w Wałsnowie 

imienia Kornela Makuszyńskiego została przyjęta jednogłośnie. 

 

d) powołania składów osobowych stałych komisji oraz wyboru przewodniczących tych 

komisji; 

Pan Jarosław Molenda: Przechodzimy do kolejnej uchwały, to jest uchwała która dotyczy 

składów osobowych komisji stałych. Mamy tych komisji zgodnie z zapisami statutowymi 

1, 2, 3, 4, 5, 6. W trakcie naszych konsultacji przed dzisiejszą sesją powstał projekt propo-

zycji składów osobowych. Pozwólcie Państwo, że odczytam ten skład [Przewodniczący 

Rady Gminy odczytał skład osobowych Komisji]. Czy te propozycje są akceptowalne? Czy 

macie Państwo jeszcze jakieś w międzyczasie przemyślenia? Nie widzę. 

Pan Tadeusz Strzecha: Czy można być w Komisji Budżetowej i Rewizyjnej? 

Pan Jarosław Molenda: Słucham? 

Pan Tadeusz Strzecha: W Budżetowej i Rewizyjnej można być? 

Pan Emil Gawin: Można. 

Pan Jarosław Molenda.: Można. Nie ma tutaj żadnych obwarowań statutowych. Wymaga-

nia statutowe mówią, że może być Radny nie więcej niż w dwóch komisjach. To jest jedyne. 



Pan Tadeusz Strzecha: Myślałem że w budżetowej rewizyjna wyklucza? 

Pan Jarosław Molenda: Nie, nie, to… Nie, nie, nie wyklucza, no, nawet w poprzedniej ka-

dencji tak było. Natomiast to jest nawet chyba dobre powiązanie. Czy mam jeszcze jakieś 

głosy? Nie widzę. W takim układzie poddamy tą uchwałę głosowaniu. Dobrze. Mam suge-

stię, żeby jednak zwrócić się do Państwa nie en bloc, tylko do każdej osoby kolejno. Czy 

wyrażacie Państwo zgodę na kandydowanie? Pan Bogdan. 

Pan Bogdan Zdon: Wyrażam zgodę. 

Pan Emil Gawin: Wyrażam zgodę. 

Pani Wiesława Kaczyńska: Wyrażam. 

Pani Bożena Wojtyniak: Wyrażam zgodę. 

Pan Mariusz Wojcieszak.: Wyrażam zgodę. 

Pan Artur Zasada: Wyrażam zgodę. 

Pan Adam Stańczyk: Wyrażam zgodę. 

Pan Grzegorz Siemieniec: Wyrażam zgodę. 

Pan Paweł Matysiak: Wyrażam zgodę. 

Pan Mariusz Mirecki: Wyrażam. 

Pan Michał Kapusta: Wyrażam. 

Pani Julita Grduk: Wyrażam zgodę. 

Pani Monika Głuch: Wyrażam zgodę. 

Pan Jarosław Molenda: I ja również wyrażam zgodę w związku z powyższym dopełniliśmy 

formalności. Chwilę czekamy na wprowadzenie poprawy załączników do uchwały. Proszę 

Państwa, mamy już gotowy wniosek o wprowadzenie zmian w uchwale poprzez uzupełnie-

nie składów osobowych. Bardzo proszę o przegłosowanie tego wniosku. 

 

Głosowano wniosek Radnego Jarosława Molendy w sprawie: zmiany zapisu załącznika 

nr 1 do uchwały na treść: "Komisja Rewizyjna 1. Monika Głuch – przewodniczący 2. Julita 

Grduk – członek 3. Wiesława Kaczyńska – członek 4. Adam Stańczyk – członek 5. Paweł 

Matysiak – członek Komisja Finansowo-Budżetowa i Spraw Socjalnych 1. Paweł Matysiak 

– przewodniczący 2.Bogdan Zdon. – członek 3. Mariusz Mirecki – członek 4. Adam Stań-

czyk – członek 5. Artur Zasada – członek Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 1. 

Grzegorz Siemieniec – przewodniczący 2. Wiesława Kaczyńska – członek 3. Małgorzata 

Burek – członek 4. Monika Głuch – członek 5. Artur Zasada – członek Komisja Rolnictwa, 

Rozwoju Gospodarczego, Promocji i Aktywności Społecznej 1. Bogdan Zdon – przewod-



niczący 2. Emil Gawin – członek 3. Małgorzata Burek – członek 4. Michał Kapusta – czło-

nek 5. Bożena Wojtyniak – członek Komisja Samorządu, Ładu, Porządku Publicznego, 

Handlu i Usług 1. Emil Gawin – przewodniczący 2. Grzegorz Siemieniec – członek 3. Julita 

Grduk – członek 4. Jarosław Molenda – członek 5. Mariusz Wojcieszak – członek Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji 1. Michał Kapusta – przewodniczący 2. Bożena Wojtyniak – 

członek 3. Mariusz Wojcieszak – członek 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemie-

niec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: powołania składów osobowych stałych komisji oraz wyboru prze-

wodniczących tych komisji wraz ze zmianami; 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Wiesława Kaczyńska, 

Michał Kapusta, Paweł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemie-

niec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon 

NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/7/2024 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie powołania składów osobowych stałych komisji oraz wy-

boru przewodniczących tych komisji została przyjęta wraz ze zmianami. 

 

e) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko; 

Pan Jarosław Molenda: Wymagania dotyczące kwot, wielkości oraz składowych, które 

wchodzą do wynagrodzenia Wójta określa Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 25 paź-

dziernika 2021 roku w sprawie pracowników samorządowych. Ta ustawa definiuje maksy-

malne i minimalne wartości płac, w tym my jesteśmy Gminą do 15000 mieszkańców, w 



związku z tym maksymalny poziom wynagrodzenia zasadniczego to jest 10250,00 zł., mak-

symalny poziom dodatku funkcyjnego kwota 3150,00 zł oraz § 6 tego Rozporządzenia 

mówi o dodatku specjalnym dla osób, o których mowa, czyli w tym dla Wójta, przysługu-

jącym w kwocie wynoszącej 30% łącznego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funk-

cyjnego. Tak mówią przepisy. W związku z powyższym proponuję w tej chwili 15 minut 

przerwy, aby Komisja Finansowo-Budżetowa zaopiniowała uchwałę o wysokości wyna-

grodzenia. Również następną uchwałę, którą będziemy procedować, to jest Wieloletnią Pro-

gnozę Finansową na lata 2024-2040 oraz zmian w uchwale budżetowej Gminy na rok 2024. 

Bardzo proszę, dajmy naszym Radnym trochę swobody tutaj w tej sali. Panią Skarbnik pro-

szę o wsparcie, a my mamy w tym momencie 15 minut przerwy. 

 

PRZERWA W OBRADACH 

 

Pan Jarosław Molenda: Wracamy po nieco dłuższej przerwie do obrad Rady Gminy w 

Orońsku. Jesteśmy w punkcie ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko. Obrado-

wała Komisja Finansowo-Budżetowa. Poprosimy o opinię. 

Pan Paweł Matysiak: Zgłaszam wniosek Komisji Budżetowej o zmianę w projekcie 

uchwały ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko. Proszę Panią Martę o odczytanie. 

[wniosek został odczytany]. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze, rozumiem, że to jest sprawa przedyskutowana dosyć głę-

boko. Myślę, że wiem, że tutaj nie tylko członkowie Komisji, ale również Radni wyrażali 

swoją opinię. W związku z powyższym proponuję przegłosować przyjęcie tego wniosku. 

Czy są jakieś może pytania? Nie widzę. 

 

Głosowano wniosek Radnego Pawła Matysiaka w sprawie: zmiany zapisu § 1 ust. 1 

projektu uchwały na: "1. Ustala się wynagrodzenia miesięczne dla Wójta Gminy Orońsko 

Pana Sylwestra Różyckiego w następującej wysokości: a) wynagrodzenia zasadnicze w 

kwocie 10 250 zł; b) dodatek funkcyjny w kwocie 3 150 zł; c) dodatek specjalny – 30 % 

łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego, co stanowi kwotę 4020 zł; d) 

dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 10 % wynagrodzenia zasadniczego, tj. w kwocie 

1 025 zł; Dodatek ten wzrasta o 1% za każdy dalszy rok pracy, aż do uzyskania 20 % do-

datku. Łącznie wynagrodzenie wynosi 18 445 zł." oraz zmiany zapisu uzasadnienia projektu 

uchwały z: "Ponadto Prezydentowi przysługuje dodatek za wysługę lat..." na zapis: "Po-

nadto Wójtowi przysługuje dodatek za wysługę lat..." 



Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Michał Kapusta, Pa-

weł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, 

Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon BRAK GŁOSU (1) 

Wiesława Kaczyńska NIEOBECNI (1) Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o potwierdzenie qworum, po czym stwierdził, że w 

obradach uczestniczy 13 Radnych. Następnie przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko wraz ze zmia-

nami; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Michał Kapusta, Pa-

weł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, 

Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek, Wiesława Kaczyńska 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/8/2024 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Orońsko została 

przyjęta wraz ze zmianami. 

 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2024-2040; 

Pan Jarosław Molenda: Przechodzimy dalej, do kolejnej uchwały – zmian Wieloletniej Pro-

gnozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 2024-2040. Pani Diano czyli tak skrótowo, po-

nieważ wiem, że bardzo szczegółowo Komisja zapoznała się ze zmianami. Najważniejsze 

sprawy? 

Pani Diana Czubak: Tak, najważniejsze sprawy. Jeśli chodzi o zmianę dokonanej Wielolet-

niej działalności finansowej to dochody zostały zwiększone o kwotę 1004890,26 zł. Na taką 

samą kwotę zostały zwiększone wydatki budżetu. Jeśli chodzi o wynik budżetu, on nie po-

lega zmianom. W roku 2025 dokonano zwiększenia po stronie dochodów majątkowych, po 



stronie wydatkowej o kwotę 116478,00 złotych jeśli chodzi o kwestię związaną z otrzyma-

niem dotacji na wykonanie zadania w zakresie odwodnienia działki 286. Zostały wprowa-

dzone dwa przedsięwzięcia do realizacji w WPF-ie. Jest to zadanie “Przebudowa stawu 

napełnianego wodami”, czyli na działce 286 w Dobrucie i drugie przedsięwzięcie to “Op-

tymalizacja kosztów oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Orońsko. 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo dziękuję. Proszę Przewodniczącego Komisji Finansowo-

Budżetowej o opinię względem tego projektu uchwały. 

Pan Paweł Matysiak: Komisja opiniowała pozytywnie uchwałę wraz z autopoprawkami 5 

głosami za. 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o potwierdzenie qworum, po czym stwierdził, że w 

obradach uczestniczy 11 Radnych. Następnie przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko na lata 

2024-2040 wraz z autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: ZA (11) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Michał Kapusta, Pa-

weł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcie-

szak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada NIEOBECNI (4) Małgorzata Burek, Wiesława Ka-

czyńska, Mariusz Mirecki, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/9/2024 Rady Gminy w Orońsku 

z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Orońsko 

na lata 2024-2040 została przyjęta wraz z autopoprawką. 

 

g) zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok; 

Pan Jarosław Molenda: Pani Diano, też jakoś skrótowo, ponieważ też Komisja obradowała 

w tym względzie. 

Pani Diana Czubak: Jeśli chodzi o zmiany w budżecie roku 2024, to jest dochody po zmia-

nach ustala się w kwocie łącznej 37123443,26. Natomiast plan wydatków ustalimy w kwo-

cie 43175290,26. 



Pan Jarosław Molenda: Bardzo dziękuję. O opinię poprosimy jeszcze Przewodniczącego 

Komisji Finansowo-Budżetowej. 

Pan Paweł Matysiak: Komisja w składzie pięcioosobowym opiniowała pozytywnie uchwałę 

budżetową Gminy Orońsko na 2024rok wraz z autopoprawkami oddając 5 głosów za. 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo dziękuję. Przejdźmy zatem do głosowania uchwały doty-

czącej zmian wraz z autopoprawkami, Pani Marto. 

 

Głosowano w sprawie: zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 2024 rok wraz z 

autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: ZA (11) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Michał Kapusta, Pa-

weł Matysiak, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, Mariusz Wojcie-

szak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada NIEOBECNI (4) Małgorzata Burek, Wiesława Ka-

czyńska, Mariusz Mirecki, Bogdan Zdon 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/10/2024 Rady Gminy w Oroń-

sku z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Orońsko na 

2024 rok została przyjęta jednogłośnie wraz z autopoprawką. 

 

d) zmiany uchwały Nr LXX/343/2023 Rady Gminy w Orońsku z dnia 31 marca 2023 r. 

w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej z siedzibą przy ul. Brandta 10 w Orońsku; 

Pan Jarosław Molenda: Proszę Państwa, została nam jeszcze jedna uchwała dotycząca 

zmian w Radzie Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 

Orońsku. Zmiany dotyczą formalnej części. Czy Pan Wójt króciutko przedstawi? 

Pan Sylwester Różycki: Odnośnie paragrafu, tak? Pierwszego? 

Pan Jarosław Molenda: Przewodniczący i przedstawiciel Wojewody. 

Pan Sylwester Różycki: Tu jest wniosek o zmianę w projekcie, usunięcie z projektu.  

Pan Jarosław Molenda: Usunięcie z projektu paragrafu. 

Pan Sylwester Różycki: Ustęp 1.  

Pan Jarosław Molenda: Ustęp 2, bo 1 zostaje.  

Pan Sylwester Różycki: Usunięcia z projektu uchwały zapisu §1 ust. 1 oraz zmiany treści § 

1 ust. 2 na zmienia się brzmienie §2 poprzez nadanie nowej treści o brzmieniu: powołuje 



się Radę Społeczną Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Orońsku w 

następującym składzie: 1. przewodniczący, 2. przedstawiciel wojewody wakat, 3. przedsta-

wiciel wybrani zgodnie z §1 oraz usunięcia zapisu z uzasadnienia do projektu uchwały o 

treści zmienił się skład Rady Gminy w Orońsku w związku z powyższym zmianie ulega 

również skład przedstawicieli Rady Gminy do Rady Społecznej SP ZOZ w Orońsku. 

Pan Jarosław Molenda: Sprawa wygląda w ten sposób, że przewodniczy tej Radzie Spo-

łecznej, Wójt, ze względu na zmianę personalną Wójta w aktualnej kadencji, musi tu nastą-

pić zmiana i Wojewoda odwołał swego przedstawiciela w tejże Radzie, w związku z po-

wyższym też musi być tutaj zmiana. Nie powołał nowego przedstawiciela, w związku z tym 

mamy wakat. 

Pan Sylwester Różycki: Jeszcze zwracam się z autopoprawką. Można? 

Pan Jarosław Molenda: Tak. 

Pan Sylwester Różycki: Odnośnie uzasadnienia. Uzasadnienie brzmi. W związku z upły-

wem kadencji Wójta Gminy Orońsko Henryka Nosowskiego który pełnił funkcję przewod-

niczącego Rady Społecznej w Orońsku oraz rezygnacji przedstawiciela Wojewody Pani 

Alicji Figarskiej, nastąpiła konieczność zmiany składu Rady Społecznej. Pani Alicja Figar-

ska nie zrezygnowała, tylko została odwołana, więc w związku, proponuję zmianę zapisu 

w związku z odwołaniem przez.. 

Pan Jarosław Molenda: Tak, Pani Alicja, złożyła również wniosek formalny. 

Pani Alicja Figarska: Wniosek właśnie formalny. Tutaj chciałam, dlatego że i to uzasadnie-

nie, Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado, prosiłabym właśnie tutaj o zmia-

nie, bo jednak rezygnacja to jest tak jakby ja nie chciałam w ogóle pracować w tej Radzie. 

Ja bym np. mogła pracować dalej jako mieszkanka itd., ale wiem, że tutaj jest Rada jest 

powołana, w tej chwili zostałam jest, dosłownie jest to byłam powołana w 23 roku w 

związku, że kadencja Rady Społecznej się kończyła, 4-letnia akurat jest i w marcu 23 roku 

została ta uchwała, którą właśnie teraz Państwo tutaj zmieniacie, z 31 marca, jest powołany 

1 punkt, jest skład powołany Rady i tutaj mamy właśnie przedstawiciela, no, jest Pan Hen-

ryk Nosowski, wiadomo jest teraz nowy Wójt, musi być, natomiast Wojewoda, również 

powołał mnie poprzedni Wojewoda, poprzednie kadencje, które były po wyborach parla-

mentarnych. Wiadomo, nastąpiła właśnie zmiana, no, aspekty polityczne, jak się mówi. Na-

stąpił inny Wojewoda i ten drugi Wojewoda cofnął mi delegowanie do reprezentowania 

Wojewody w Radzie Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym. Także cof-

nięcie przez Wojewodę to jest też i nie odwołanie, i nie rezygnacja, tylko po prostu Woje-

woda, zmienia się Wojewoda i cofa. Tak samo jak i tutaj w tej chwili zmienia się Wójt. 



Wiadomo, że nie może tam być tamten wójt tylko musi być nowy. Dlatego tutaj jak jestem, 

to chciałam to wyjaśnić. No, na razie, jeżeli Państwo, bo nie wiem, zostają, bo tutaj z tej 

uchwały, co jest, to macie zmianę składu §1. Nie wiem, czy Państwo się tutaj ustawiali z 

tymi ludźmi, że np. oni nie wyrażają zgody, no, bo to jest Rada powołana nowa. 

Pan Jarosław Molenda: To znaczy Rada… 

Pan Alicja Figarska: Tutaj albo oni zostają i tylko tutaj, jeżeli Wojewoda, tylko jest inny, 

że jeżeli ja mam z lutego z 19 lutego mam pismo Wojewody, że do tej pory gmina, bo do 

tej pory było tak, jak ja pamiętam, że wojewoda zawsze odwoływał i powoływał następną 

osobę. Jeżeli do tej pory jest z wakat, Wojewoda nie powołał, więc Pan Przewodniczący 

powinniście wystąpić do Wojewody o uzupełnienie. 

Pan Jarosław Molenda: Jest wystąpione. Jest pismo z taką informacją wystąpienie o wska-

zanie. Natomiast co do potwierdzenia. Mam potwierdzenie od 3 osób, przedstawicieli Rady, 

że deklarują chęć pracy, a więc te 5 osób. Od 2 nie mam. Niemniej kadencja trwa, w 

związku z powyższym nie ma podstaw formalnych do tego, żeby gdzieś zmieniać tutaj per-

sonalnie. Gdyby się tak złożyło, że któraś z tych osób złoży rezygnację, czy mamy rozu-

mieć, że Pani wyraża deklarację pracy? 

Pan Alicja Figarska: Ja się zgodzę, że wyrażam deklarację pracy, tak. Jako mieszanka 

Gminy no i Radna Powiatowa. 

Pan Jarosław Molenda: Bardzo dziękujemy za tą deklarację. Gdy się otworzy taka ścieżka, 

będziemy kontaktować się bezpośrednio.  

Pani Alicja Figarska: Bo państwo będziecie musieli jeżeli już Wojewoda tutaj da to tą 

uchwałę po prostu uzupełnić.  

Pan Jarosław Molenda: Czyli Panie Wójcie, ta poprawka, brzmienie, że Przewodniczącym 

Rady Społecznej zostaje Sylwester Różycki, Wójt, tak? 

Pan Sylwester Różycki: Tak, a w uzasadnieniu oraz w związku z cofnięciem przedstawi-

cielom delegacji.  

Pani Alicja Figarska: Cofnięcie delegacji do reprezentowania Wojewody. 

Pan Jarosław Molenda: Delegacji przez Wojewodę. 

Pani Alicja Figarska: Cofam Pani delegację do reprezentowania Wojewody w Radzie Spo-

łecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym... 

Pan Sylwester Różycki: Mogłaby Pani przeczytać, teraz? 

Pani Marta Gruszczyńska: W związku z upływem kadencji wójta Gminy Orońsko Henryka 

Nosowskiego, który pełnił funkcję Przewodniczącego Rady Społecznej w Orońsku oraz w 



związku z cofnięciem delegacji Wojewody, przez Wojewodę Pani Alicji Figarskiej nastą-

piła konieczność zmiany składu Rady Społecznej. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze, czyli mamy w ten sposób wniosek sformułowany. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o potwierdzenie qworum, po czym stwierdził, że w 

obradach uczestniczy 13 Radnych. Następnie przystąpiono do głosowania wniosku. 

 

Głosowano wniosek Radnego Jarosława Molendy w sprawie: usunięcia z projektu 

uchwały zapisu § 1 ust. 1 oraz zmiany treści § 1 ust. 2 na: „Zmienia się brzmienie § 2 

poprzez nadanie mu nowej treści o brzmieniu; ,,Powołuje się Radę Społeczną Samodziel-

nego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Orońsku, w następującym składzie: 1. 

Przewodniczący - Wójt Gminy Orońsko Pan Sylwester Różycki 2. Przedstawiciel Woje-

wody: VACAT 3. Przedstawiciele wybrani zgodnie z § 1.” oraz usunięcia zapisu z uzasad-

nienia do projektu uchwały o treści: „Zmienił się skład Rady Gminy w Orońsku. W związku 

z powyższym zmianie ulega również skład przedstawicieli Rady Gminy do Rady Społecz-

nej SP ZOZ w Orońsku”. 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Michał Kapusta, Pa-

weł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, 

Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek, Wiesława Kaczyńska 

 

Kolejno, Przewodniczący Rady Gminy poprosił o wygenerowanie głosowania projektu 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały Nr LXX/343/2023 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

31 marca 2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Za-

kładu Opieki Zdrowotnej z siedzibą przy ul. Brandta 10 w Orońsku wraz ze zmianami i 

autopoprawką; 

Wyniki głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Emil Gawin, Monika Głuch, Julita Grduk, Michał Kapusta, Pa-

weł Matysiak, Mariusz Mirecki, Jarosław Molenda, Grzegorz Siemieniec, Adam Stańczyk, 



Mariusz Wojcieszak, Bożena Wojtyniak, Artur Zasada, Bogdan Zdon NIEOBECNI (2) 

Małgorzata Burek, Wiesława Kaczyńska 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr II/11/2024 Rady Gminy w Oroń-

sku z dnia 24 maja 2024 r. w sprawie zmiany uchwały Nr LXX/343/2023 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 31 marca 2023 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej z siedzibą przy ul. Brandta 10 w Orońsku została 

przyjęta jednogłośnie wraz ze zmianami i autopoprawką. 

 

8. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Sylwester Różycki Wójt Gminy Orońsko przedstawił informacje z działalności między 

sesjami: Dzień dobry Państwu, bo nie miałem okazji powiedzieć dzień dobry na obecnej 

sesji. Witam wszystkich. Drodzy Państwo, ten okres między sesjami jest bardzo intensywny 

z tego tytułu, że wdrażam się w nowe dla mnie rzeczy, jak również dowiaduję się dużo o 

małych rzeczach. Ale tak pomijając takie drobne rzeczy, to może zacznę od najważniejszych, 

które w sumie dziś się dowiedzieliśmy. Mianowicie odbyliśmy spotkanie z przedstawicielem 

banku BGK, który administruje Polskim Ładem. Mam bardzo dobre informacje, przede 

wszystkim dla radnego z Orońska czyli osiedlowa, dworska, cicha, miła. Uda się zmienić 

wniosek. Proponujemy, jesteśmy w trakcie pracy, jak sformułować odpowiedni wniosek. 

Proponujemy, aby to zadanie, które jest za modernizacją układu komunikacyjnego 

przeznaczyć na budowę ul. Osiedlowej, jako pierwsze zadanie, a drugie zadanie ul. Dworska 

zaprojektuj, wybuduj. Dlaczego? Dlatego, że na ul. Dworską, nie mamy dokumentacji, a na  

ul. Osiedlową już mamy. Czy się zmieścimy w terminach? Tak, zmieścimy się w terminach, 

mamy taką możliwość. Pieniążków nie starczy na cały układ komunikacyjny. Tak, więc 

idziemy w kierunku, żeby zrobić te 2 główne ulice i podzielić zadanie, ale w jednym 

przetargu, tak? Czyli 1 przetarg, z projektem i pozwoleniem na budowę, a drugi etap ul. 

Dworska. To jest pierwsza rzecz. Droga w Tomaszowie. Jest na, wszystko na dobrym etapie. 

Mamy termin do października 2023. Przepraszam 2024 z wykonawcą, ale rozliczenie mamy 

w 25.  

Pani Diana Czubak: Nie. Tomaszów. Tak. Październik 23. 

Pan Sylwester Różycki: Końcowe odliczenie mamy kwiecień 2025 roku. Czyli do tego czasu 

musimy się wyrobić z tą inwestycją. Czyli inwestycja nie jest zagrożona i rozliczenie tej 

inwestycji również. Tutaj dziękujemy Sołectwu Tomaszów i Sołectwu Śniadków, że zostały 

przeznaczone środki z Funduszu Sądeckiego na wykonanie prac przy tej inwestycji. Dlatego, 



że nie został w pracach zaplanowany ciek wodny, który jest zlokalizowany w projekcie na 

wysokości mieszkańców, którzy i tak mają problem z tą inwestycją. Sołtys o tym wie. 

Zostanie przebudowane od razu skrzyżowanie i połączona ta droga z drogą na Śniadkowie, 

ponieważ tam brakuje 90 metrów drogi. I środki finansowe, tu dziękuję Radnym, że zostały 

również te 1000,00 złotych z Łazisk dołożone do tej inwestycji. Tak, więc ta inwestycja jest 

niezagrożona, jak mówię, dobrze idzie. Tak, więc tu jest wszystko w porządku. Nic nie 

musimy zmieniać. Jeśli chodzi o tę, tą newralgiczną inwestycję, jaką jest adaptacja i 

rozbudowa tego budynku SKR na żłobek i przedszkole, tak? Również tutaj odnośnie naszego 

opiekuna nie widzi problemów, abyśmy zmienili tą nazwę zadania nadbudowy nowego i to 

też również zrobimy. Tylko, że jeśli chodzi o takie, takie nasze sugestie, to co też pojawiało 

się na Radzie, że jak istnieje tu na zadaniach, bo chcemy robić przedszkole i żłobek, to 

wpiszemy, że chcemy zrobić żłobek z przedszkolem w Gminie Orońsko. Tak? Czyli już nie 

określamy tej lokalizacji, ale że to powstanie. Czy to będzie właśnie ta lokalizacja SKR czy 

jakieś inne miejsce, to nie będziemy po prostu zawężać się w tej kwestii. To jest, jeżeli chodzi 

o tą inwestycje. Odnośnie przebudowa wodociągów oraz hydroforni na terenie Gminy 

Orońsko. I tutaj nastąpiły zmiany za poprzedniej władzy, dlatego, że pierwotny wniosek 

dotyczył przebudowy i budowy tego zbiornika w Orońsku i remontu w Chronowie oraz sieci 

kanalizacyjnej i wodociągów. Ale po zmianie jest że rezygnujemy z kanalizacji z tego 

dofinansowania. I tu teraz zastanawiamy się, czy jednak nie zmienić przeznaczenia z części 

inwestycji, mianowicie remontu i wstawiania tych zbiorników w Orońsku na wodę pitną, a 

nie iść od razu w budowę nowego wodociągu łączącego Dobrut czy Śniadków, z 

Tomaszowem. I wtedy wszystkie te wodociągi włożyć do tego Polskiego Ładu i 

wyremontować hydrofornię w Chronowie. Bo w Chronowie już jest konieczny remont, tu 

już nie może dłużej czekać. Na te zadania już są opracowane programy funkcjonalno-

użytkowe. Termin jest do końca miesiąca. Mały poślizg może być, ale to praktycznie jest 

przygotowywane i w ten sposób myślimy, żeby to zrobić. Dlaczego? Dlatego, że z tego, co 

rozmawialiśmy ze specjalistami, złoże jest wydajne. Niewydajna jest sieć wodociągowa, a 

zbiorniki, które będą miały zastosować ten zapas, tak? Itak więcej nie włożą pompy do 

wodociągów niż są w stanie rury przenieść. Tak więc koniecznym jest połączenie 

wodociągów Śniadków, Tomaszów i myślenie o nowym ujęciu wody w lokalizacji 

Tomaszowa, tak? Na co też były przeznaczone środki na wykup nieruchomości i tak dalej, 

tak? Wnioski, które były sporządzone do KOWR-u i pozyskanie nieruchomości w 

miejscowości Śniadków umożliwią budowę tego ujęcia wody. Czyli w ten sposób wydaje 

mi się, że to będzie bardziej racjonalnie i przede wszystkim załatwi problem wody na 



Tomaszowie. A tych wyciągów jest nie tylko w Tomaszowie, ale również w [niezrozumiałe] 

Jest dokumentacja w Guzowie. Jest dokumentacja Orońsko, Krogulcza. Tak, więc mamy 

tych dokumentacji pełno. I trzeba zacząć robić. Tak jest. I taka propozycja jest, żebyśmy 

zrobili to właśnie z tego Polskiego Ładu, ale to wszystko będzie jeszcze na spokojnie 

analizowane. Ale jest taka możliwość. Odnośnie budowy drogi Łaziska 23-207. Tutaj na tą 

umowa jest podpisana. Projekt, tam pojawił się taki dokument, protokół konieczności. Tego 

jeszcze nie udało mi się osobiście przeanalizować, ponieważ tam jest, tam było 

organizowane 155000,00 do tego wysokiego dofinansowania. Jeszcze byśmy musieli 

dołożyć z Gminy na odwodnienie, nie rozpoznałem tego jeszcze. Tak, jeśli chodzi o 

inwestycje, tak. A z czego to wynika? Tu jeszcze mi się nie udało tego zdiagnozować, z 

czym jest problem, tak? Ale to jeszcze przed nami rozmowa z wykonawcą. To jeśli chodzi 

tyle o Polski Ład, dostęp do Polskiego Ładu uzyskałem wczoraj? Wczoraj, tak. Wczoraj 

udało nam się spotkać z opiekunem, więc jeśli chodzi o Polski Ład, no, to wychodzi na to, 

że te rzeczy, które miały być niemożliwe, stają się już możliwe, tak? To jeśli chodzi o te 

najważniejsze kwestie. Wracając do takich przyjemniejszych rzeczy, no, to jeśli chodzi o 

reprezentacje gminy, no, to było tych imprez bardzo dużo. Jedną z takich większych imprez, 

no, to był powiatowy Dzień Strażaka, który odbył się 18 maja w Szydłowcu. Była to okazja 

również do promocji naszej gminy, ponieważ komendant poprosił nas, abyśmy przekazali 

upominki dla wojewody i pana generała z Krzemienia Czekoladowego tak więc akcent 

również na tym święcie Orońska był. Tak więc, jeśli chodzi o takie główniejsze działania, to 

skupiamy się właśnie na obrazowaniu i ratowaniu tych inwestycji, tak? No, to tyle z mojej 

strony. Jeśli jeszcze są pytania. 

Pan Jarosław Molenda: Czy jakieś pytania są do Pana Wójta? Dziękuję bardzo. Bogdan z 

lewej strony będzie. Proszę bardzo. 

Pan Bogdan Zdon: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie, bo nic Pan nie 

powiedział o moście Dobrut Tak? No, ja nie słyszałem. 

Pan Sylwester Różycki: Jeśli chodzi o most, tak? 

Pan Bogdan Zdon: Tak.  

Pan Sylwester Różycki: Most w Dobrucie no, to mamy zabezpieczoną opłatę tam 200000,00 

złotych na to zadanie. No, z tego co patrzymy, potencjalne źródło finansowania, jak na razie 

się nie pojawiło, w przeciwieństwie do remontu mostu w Chałupkach Łaziskich. W tej 

kwestii, no, to jest szansa na zdobycie dofinansowanie nawet w granicach 100%. Jeśli chodzi 

o ten most nie widzę na razie możliwości finansowania. Ale na 200000,00 raczej go nie 

zrobimy. 



Pani Diana Czubak: No, most jest tylko wykosztorysowany na około 700000,00. 

Pan Bogdan Zdon: No to ja mam problem bo ten most już zagraża bezpieczeństwu ruchu 

drogowego i trzeba podjąć konkretną decyzję albo go wyłączyć z ruchu. 

Pan Sylwester Różycki: 923000,00 złotych. 

Pan Jarosław Molenda: Proszę bardzo, tam Pani Alicja. 

Pani Alicja Figarska: Panie Przewodniczący, Panie Wójcie. Ja miałam w sprawach różnych 

właśnie o tym moście, ale Pan Radny zaczął o tym moście wiadomo że jest koszt rozbudowy 

jego ale tam bardzo wymaga remont. Naprawdę ja przejeżdżałam przez ten most. Tam się 

ruszają deski. Jedzie się z jednej strony, druga się podnosi. Naprawdę jest niebezpieczeństwo. 

Dzieci teraz, z Dobruta Starego czy Bąków, rowerami tam jeżdżą, także, no, jest to trochę 

niebezpieczeństwo. Prosimy o jakiś, no, nadzór, o wzmocnienie jakichś, czy położenie 

jakichś takich desek, czy jakichś palet, czegoś. 

Pan Sylwester Różycki: To znaczy deski są ułożone teraz, tak? Ten remont taki doraźny był 

zrobiony. 

Pani Alicja Figarska: No, ale kiedy był zrobiony? 

Pan Sylwester Różycki: To było z tydzień temu. Bo tam zgłaszali mieszkańcy, że właśnie 

jakieś (...) 

Pani Alicja Figarska: No, właśnie, bo ja przejeżdżałam tutaj, ale tak, ani kierownika, ani 

zastępcy nigdzie nie mogłam właśnie spotkać w takim okresie między po wyborach kiedy 

nie wiadomo było do kogo można się zgłosić. W tej chwili w tym tygodniu nie jechałam, ale 

właśnie jak przejeżdżałam, to było, że tam już naprawdę ruchomo jest to wszystko. Tam też 

szli i jadąc wieczorem, to też dzieci na rowerach i motory, i młodzież tam jest, także trochę, 

to nie było bezpieczeństwo w cale. 

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję bardzo. Czy mamy jeszcze jakieś pytania do Wójta? 

Pan Mariusz Mirecki: Odnośnie jeszcze do tego mostu. Był ten projekt zmieniany. Czy 

finalny projekt, te przyczółki zostają? 

Pan Sylwester Różycki: Ruszył Pan tego problemu, że za te projekty już byśmy ten projekt 

zrobili. 

Pan Mariusz Mirecki: No, właśnie do tego piję. 

Pani Alicja Figarska: Czyli było, jakby, pieniądze przeznaczone na drogę. Jakby była od razu 

droga robiona, to by było i na most. Ale tylko zostało się drogę zrobić, a most został, no, 

niestety. 

Pan Sylwester Różycki: Błędy w procedurze uzyskania pozwoleń na budowę, tak? 

Oczywiście. No i łącznie na projekty wydaliśmy w granicach 170000,00. Tak Panie 



Bogdanie? A wychodzi na to, że, no, nieformalnie, ale specjaliści oglądali ten most, I mówią, 

że wystarczyło by nic innego jak wylać płytę żelbetową. 

Pan Mariusz Mirecki: Te przyczółki, przecież ten most był remontowany, to ja chyba to 

pamiętam. To nie jest z jakiejś, nie wiem, [niezrozumiałe] 

Pan Sylwester Różycki: Wiadomo, że był potrzebny projekt, potrzebne budowę. 

Pan Mariusz Mirecki: Oczywista sprawa. 

Pan Sylwester Różycki: Ale na pewno nie musielibyśmy rwać tych przyczółków, tak? 

Pan Mariusz Mirecki: Ja podejrzewam, że one są zrobione razy dwa niż powinny być. 

[niezrozumiałe] 

Pan Jarosław Molenda: Czyli rozumiem, że ta opcja jest rozważana? 

Pan Sylwester Różycki: Rozważana jest, ale też będzie w tym przypadku, jeśli będzie 

właśnie płyta żelbetowa, również jest potrzebna dokumentacja na tą przebudowę, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Znaczy, dobrze by było, żeby te dokumentacje były tak optymalnie 

wykonywane, a nie tylko po to, żeby, no, wykonać. I myślę, że… 

Pan Sylwester Różycki: Pan Bogdan niejednokrotnie podnosił to jako propozycję w 

poprzednich latach, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Jasne. Dobrze. Czy mamy jeszcze? Pan Paweł, proszę bardzo.  

Pan Paweł Matysiak: W sprawie ul. Osiedlowej. 

Pan Sylwester Różycki: Tak? 

Pan Paweł Matysiak: A raczej tej ulicy, która przylega do ul. Osiedlowej, przy numerze 12. 

Czy jest szansa, żebyśmy coś z tą ulicą zrobili? Tam jest dosłownie 100 metrów. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, i jest własnością mieszkańców. 

Pan Paweł Matysiak: Tak, dokładnie. 

Pan Sylwester Różycki: I deklaracja jest o bezpłatnym chęci przekazania na? 

Pan Paweł Matysiak: Miałem taką deklarację od właśnie mieszkańców. Tylko pytanie, czy 

byśmy zdążyli z tym wszystkim do czasu remontu ul. Osiedlowej? 

Pan Sylwester Różycki: To znaczy ona nie jest ujęta w remoncie, bo projekt to tylko jest na 

ul. Osiedlową. Ona jest przyległa. Adresy są, Osiedlowa ma przez ileś, tak? No i z tego co 

tam patrzyliśmy, to część właściciela jest pół drogi, właśnie mieszkańcom chodzi o to żeby 

wyprostować tego właściciela, no i z tego co pamiętam, no, to tam jest taka sytuacja, że 

jeszcze płacą za ten jakby obszar, podatek. I tak jakby główną motywacją pozbycia się tej 

drogi, no, to jest jakby żeby nie płacić. 

Pan Jarosław Molenda: Redukcja podatków. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. Jest taka możliwość. Ma Pan możliwość wystąpić do Wójta z 



inicjatywą uchwałodawczą o wyrażeniu zgody na bezpłatne pozyskanie nieruchomości przy 

deklaracji mieszkańców. 

Pan Jarosław Molenda: To znaczy ja myślę, że trzeba by takie oświadczenie, taką deklarację 

od tych mieszkańców pozbierać, żeby to było podłączone pod taką inicjatywę. 

Pan Sylwester Różycki: Oczywiście ta sprawa jest ślepa, jakiejś kategorii nadrzędnej nie 

będzie miała, czyli tam te obowiązki jej utrzymywania, odśnieżania i tak dalej. 

Pan Jarosław Molenda: Na sam koniec. 

Pan Sylwester Różycki: Tak, ale głównie chodzi mieszkańcom o to, żeby nie płacić tego 

podatku, no i żeby po prostu był ten jeden ciąg własności. Jak najbardziej, okej. Takich dróg 

nie jest, nie jest to tylko tutaj, tylko jest parę w miejscowości Orońsko. 

 

9. Wolne wnioski. 

Pan Jarosław Molenda: Sprawy różne? Dobrze, to płynnie, to w takim układzie przejdźmy 

płynnie do 9 pkt. Wolne wnioski. Bardzo proszę. 

Pani Alicja Figarska: Panie Wójcie. Ja mam takie pytanie, odnośnie placu zabaw w Dobrucie. 

Jest to najdłużej budujący się plac zabaw. Wiemy, że tam są już pozyskane pieniądze na ten 

staw i rzeczy, ale co tutaj w dalszej części? Jaki plan? 

Pan Sylwester Różycki: Pyta się, jaki plan. Deklaracja, która mi się bardzo spodobała i 

pozdrawiam serdecznie Panią Sołtys, Panią Barbarę, że jeśli byłaby pomoc potrzebna 

społeczna w jakby zagospodarowaniu tego terenu, ponieważ, no, są takie sugestie, że... 

wręcz obwinianie również lokalnej społeczności, że tam to miejsce chciało itd. Są takie 

jakieś głosy w społeczeństwie. 

Pani Alicja Figarska: Może zaczęły się te głosy wręcz więcej po tym, jak została wywieziona 

ta ziemia. Bo tam było, zgodnie z planem, było nawiezienie ziemi, a nie wywiezienie. 

Została wywieziona ziemia. 

Pan Sylwester Różycki: Już mówię w czym jest problem. 

Pani Alicja Figarska: I to, co się działo, no, to było rzeczywiście śmieszne. 

Pan Sylwester Różycki: Już mówię w czym jest problem. 

Pani Alicja Figarska: I ten plan zabaw słynie nie tylko w naszej gminie, powiecie, ale w 

ogóle chyba... 

Pan Jarosław Molenda: Próbujmy tak do brzegu. 

Pan Sylwester Różycki: Już mówimy. Dlatego też moje starania odnośnie tutaj próba i 

skuteczna przez Gminę pozyskanie środków finansowych z Urzędu Marszałkowskiego 

dofinansowanie 100%, tak? To jest pierwsza kwestia. Druga kwestia to jest taka, dlaczego 



wycofaliśmy to zadanie z poprzedniej sesji? Żeby właśnie odpowiadać od samego początku  

do samego końca na tą newralgiczną inwestycję. Wprowadziliśmy zadanie do budżetu, 

przeprowadziliśmy postępowanie, wybierzemy wykonawcę zagospodarujemy dolną część 

działki. Z czym jest problem? Problem jest w tym, że koniecznym będzie wyjęcie tych 

urządzeń i podniesienie terenu, tak? Koszty, które ponieśliśmy z Funduszu Sołeckiego(…) 

Pani Alicja Figarska: Fundusz Sołecki, Fundusz Wiejski, któryśmy, posiadali, przecież to 

były pieniądze(…) 

Pan Sylwester Różycki: Tak, to było w granicach 48... 

Pani Alicja Figarska: Nie, 60. 

Pan Sylwester Różycki: Mówimy o tym, co jest teraz. Wyrównanie tego terenu wokół 

urządzeń. 

Pan Adam Stańczyk: 36000,00. 

Pan Barbara Prokop: 36000,00, to było nasz fundusz... 

Pan Adam Stańczyk: Sołecki. 

Pan Barbara Prokop: Nie, wiejski. 

Pan Sylwester Różycki: Najbardziej optymalnym i pewnym, jest, po prostu, ten teren trochę 

podnieść, tak? Od samego początku było takie założenie. 

Pani Alicja Figarska: Od samego początku to było i taki był kosztorys, ja mam nawet, bo 

wcześniejszych było, że nam udostępniono dokumenty, o które wystąpiłam, więc było... 

Pan Sylwester Różycki: Tylko, że jak te urządzenia zostaną wyciągnięte z ziemi, wyciągnąć 

z ziemi możemy sami, ale żeby zostały z powrotem zamontowane, to z powrotem musi być 

dokumentacja. 

Pani Alicja Figarska: Dokumentacja musi być na to? 

Pan Sylwester Różycki: Tak jest. Tego nie unikniemy, jeśli chcemy wyjątkowo uniknąć. 

Musi być tak, jak po prostu przepisy na to pozwalają. Dopiero później możemy robić jakieś 

nasadzenia i ogrodzenia, tak? Jak, do momentu, jak nie podniesiemy tego terenu w tej części, 

no, to nie możemy myśleć o jakichś nasadzeniach i ewentualnym ogrodzeniu. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli plan działania jest, Panie Wójcie? 

Pan Sylwester Różycki: Trzeba wyjąć po prostu te urządzenia i obsadzić je na nowo, tylko 

podsypać, tak? 

Pan. Jarosław Molenda: Czy będzie ktoś odpowiedzia(…) 

Pani Alicja Figarska: Przepraszam, kto odpowie za te koszty, które zostały poniesione, te 

pieniądze, które myśmy stracili dla tych służb? Fundusz Sołecki, Fundusz Wiejski. 

Wszystko poszło, ziemia wywieziona, ziemia nawieziona. Gdzie to, kto to? Miało być za to 



ogrodzenie zrobione, żeby ogrodzić ten plac. 

Pan Sylwester Różycki: No, konsekwencje, no, to już chyba(…) 

Pani Alicja Figarska: Kto z tego tytułu policzy jakieś konsekwencje? Po co się to się 

zmieniło? 

Pan Jarosław Molenda: Znaczy, no, jeżeli są prace odebrane, ciężko tu chyba mówić o 

konsekwencjach, aczkolwiek z tego, co wiem, wójt(…) 

Pan Sylwester Różycki: To jest niegospodarność wójta poprzedniego? 

[niezrozumiałe] 

Pani Barbara Prokop: I tutaj i Radni, i Rada Sołecka pisaliśmy pismo itd. Tylko żadnego 

odzewu nawet było wręcz, że dlaczego my w ogóle występujemy, na jakiej podstawie. Nigdy 

nam na nic nie udzielono odpowiedzi. Do pewnego momentu tak, a później jednak nie. 

Dlatego tak to zaczęło się wszytko dziać bez naszej po prostu wiedzy. Powiedział, że on tym 

rządzi, więc to jest jego sprawa, jak to będzie robione i terminy itd. 

Pan Jarosław Molenda: Takich newralgicznych spraw jest, z tego, co wiem, dosyć mnogość, 

w związku z tym myślę, że tutaj przy opisie, analizie raportu o stanie gminy w jakiś sposób 

tam wójt się do tego będzie też odnosił. Czy jeszcze chciałby wójt coś uzupełnić w tej kwestii? 

Pan Sylwester Różycki: No, chcę po prostu powiedzieć, że bardzo mi się podoba ten odzew 

społeczny, żeby pomóc w tej inwestycji, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Czy, czy ktoś będzie, że tak… [niezrozumiałe] No, oddolnie, 

oddolnie. Panie Wójcie, czy będzie jakaś, powiedzmy sobie, osoba z tym, no przeznaczona 

do, tej, pilnowania tych inwestycji? Jak to wygląda? Bo z tego, co widziałem na stronie jest 

ogłoszenie o naborze. 

Pan Sylwester Różycki: Tak. 

Pan Jarosław Molenda: Czy mamy jakieś już kandydatury, czy stoją jakieś dokumenty? 

Pan Sylwester Różycki: Do 31 jest nabór ogłoszony. No, teraz jesteśmy w takiej sytuacji, że 

dłuższa absencja pana kierownika inwestycji spowodowała tym, że postanowiłem ogłosić 

nabór na zastępstwo na czas jego nieobecności. Nabór, jeśli ktoś zna osoby, które byłyby 

kompetentne w tego typu działaniach, nabór jest do 31 maja. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. 

Pan Sylwester Różycki: Jest zastępca, który został wyłoniony z konkursu, ale też tutaj, jeśli 

chodzi o pana zastępcę, wychodzi na to, że przekazanie spraw po byłym zastępcy nie 

nastąpiły w sposób płynny, tak to może się wyrażę. I to mniej więcej to spowodowało tą 

moją decyzję, aby taki nabór o tej sprawie na to stanowisko ogłosić. 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Czy jeszcze jakieś pytania? 



Pan Sylwester Różycki: No i obecnie jeszcze mam nieobecnego pana sekretarza. Jest na 

dłuższym urlopie. Do końca miesiąca. 

Pan Jarosław Molenda: Czy jeszcze jakieś głosy w wolnych wnioskach? Proszę bardzo. 

Pan Artur Zasada: Panie Wójcie, ja mam taką prośbę do Pana. Chodzi mi o ten Fundusz 

Sołecki dlaczego nie ma jeszcze zapytania? 

Pan Sylwester Różycki: No i właśnie tu jest kolejna kwestia. Ktoś musi właśnie zająć się 

tym Funduszem Sołeckim, tak? To właśnie ta kwestia. [niezrozumiałe] tak. Skąd? Jeszcze 

kilka pytań. Na... No i teraz musi być ktoś, kto to po prostu, to postępowanie przeprowadzi, 

tak? Bo podwykonawcę(…) Dlaczego to nie było robione, jak te osoby były na początku 

roku? Nie sposób mi powiedzieć. Teraz sprawy bieżące, plus rezygnacja zastępcy 

kierownika, absencja kierownika. Wdrażanie się nowego zastępcy. 

Pan Wojciech Brodowski: Żeby się wdrożył do końca roku. 

Pan Artur Zasada: Do końca roku. [niezrozumiałe] 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze. Proszę Państwa, jeszcze jakieś głosy, sugestie? Proszę 

bardzo, Panie Bogdanie. 

Pan Bogdan Zdon: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Wójcie. Ja w samorządzie 

działam od 1994 roku. To jest prawie 30 lat. Różna konfiguracja, z różnymi wójtami itd. Ja 

pracowałem w samorządzie, pracowałem też w tej Gminie 6 lat. I po 30 latach spotkało mnie 

takie szczęście, marzyłem o takim Wójcie, tyle lat czekałem ale się doczekałem. 

Pan Jarosław Molenda: Proszę dać się wypowiedzieć. 

Pan Bogdan Zdon: To jest moje osobiste szczęście, nie tylko jako radnego, że mam 

współpracować z takim Wójtem. Pracowałem z nim 5 lat, jako radny. Bardzo nam 

współpraca dobrze się układała. Poznałem go jako człowieka mądrego, inteligentnego i 

człowieka, który jest taką osobowością, który jest ludzkim Wójtem który z każdym 

rozmawia. Z każdym potrafi się dogadać i wszystkiego dobrego, Panie Sylwku. 

Pan Jarosław Molenda: Panie Bogdanie, bardzo dziękujemy za tą laudację. Pozwolę sobie 

jeszcze króciutko przedstawić taki wniosek, który się pojawił wśród Radnych, aby 

przemyśleć możliwość przygotowania strony Facebookowej Rady Gminy. Tu jest pewna 

kwestia, którą trzeba rozpoznać, jak to prowadzić, jakie informacje przekazywać, jak to 

administrować, żeby to było wszystko zgodne z RODO z przepisami prawa. Też była taka 

deklaracja od niektórych Radnych, że mogą się tym zająć i rozpatrzeć. Pan Emil Gawin 

deklarował możliwość przyjrzenia się od strony informatycznej, graficznej i rozpatrzenia 

możliwości wykonania takiej strony. Natomiast też rozmawiałem z Panią Moniką Głuch, 

żeby ewentualnie tam rozpatrzyła sprawę taką, jak inne gminy to robią, co umieszczają, to 



byłaby też dobra taka strona, która promuje portal mieszkańca, bo mamy dosyć dobre 

narzędzia informatyczne, ale ono nie jest wykorzystywane przez mieszkańców. Więc może 

ten Facebook, który jest w tej chwili takim nośnikiem informacji bardzo popularnym byłby 

tutaj dobrym rozwiązaniem, więc w międzyczasie, jeżeli mógłbym prosić, żeby to rozpoznać, 

bo to jest decyzja, którą trzeba dobrze przygotować i przemyśleć również tutaj od strony 

prawnej, informatycznej, merytorycznej. Jest też kwestia, powiedziałem, przy tych sprawach, 

które wpłynęły do Przewodniczącego, taka na to narzędzie zgłoś awarię, to w zasadzie nie 

była awaria, tylko powiedzmy sobie jakaś taka sugestia mieszkańca co do sposobu 

zachowania się nie ekologicznego, zachowania się podobno Radnego, więc jesteśmy 

osobami publicznymi, trzeba tam jakoś dbać o to, bardzo ostrożnie przemyśleć, co robimy, 

jak robimy, żeby takich spraw nie było, bo to są różne przesłanki, które nasi mieszkańcy 

mogą wykorzystywać. Także to taka po prostu sugestia, którą trzeba sobie gdzieś tam 

zapamiętać. Proszę Państwa(…) Tak? Proszę bardzo. 

Pan Emil Gawin: Wspomniał Pan o tym formularzu zgłoś awarię, to taka sugestia i myślę, 

że powinniśmy się tym zająć jak najszybciej, że ta funkcja zgłoś awarię, która jest widoczna 

na stronie górnej Gminy Orońsko, jednak z poziomu urządzeń mobilnych, smartphone'a czy 

tabletu, to nie jest w ogóle, nie idzie w strukturze menu nie można tego odnaleźć, nie ma 

konkretnego linka, nie można tego znaleźć. W tej chwili każdy ten telefon ma. Więc dużo 

łatwiej taką awarię zgłosić. Mamy telefon, robimy zdjęcie i wysyłamy przez ten formularz. 

Trzeba jak najszybciej zmienić to, przebudować stronę, żeby to również swojemu w 

urządzeń mobilnych było dostępne i ogólnie zrobić tę stronę internetową, mobilną bardziej 

responsywną. 

Pan Jarosław Molenda: Proszę bardzo, proszę bardzo. 

Pan Tadeusz Strzecha: Ponieważ tutaj Bogdan tak miło zaczął, to ja może również przyłączę 

się do życzeń dla naszego Wójta. Myślę, że wsparcie Rady będzie miał i sołtysa i żeby ta 

praca jego tu na rzecz gminy była skuteczna i przyniosła pozytywne efekty. A teraz, żeby 

tak miło nie było, to może parę słów z pewną sytuacją, która dzisiaj zaistniała. Sołtysi dostali 

zaproszenie dla mieszkańców. Nie dostali zaproszenia na sesję. W rozmowie tutaj z Panem 

Przewodniczącym, że to sesja techniczna i że sołtysi nie muszą na tej sesji uczestniczyć. 

Moje zdanie jest całkiem odrębne i inne, ponieważ to nie tylko sprawy techniczne były. Wójt 

mówił o wielu rzeczach, które mu się udało załatwić, o perspektywie rozwoju, no i 

nieobecność sołtysów w związku niezaproszeniem na sesję skutkuje tym, że nie dowiedzieli 

się pewnie wielu rzeczy. Z mojego rozeznania to sołectwo to jest najniższą komórką 

samorządu terytorialnego, a reprezentantem tego sołectwa jest sołtys. Dla dobrej współpracy 



Wójta, Rady z mieszkańcami, ze wszystkimi komórkami samorządu terytorialnego, 

wskazane jest chyba obecność sołtysów i ich zapraszanie na sesję.  

Pan Jarosław Molenda: Dziękuję, dziękuję za tą kwestię. 

Pan Tadeusz Strzecha: Na kilka sesji budżetową i absolutoryjną to sołtysi będą zapraszani. 

Pan Jarosław Molenda: Rozpatrzymy tą kwestię. Bardzo dziękuję za ten głos, bo to jest 

cenny głos. 

Pan Tadeusz Strzecha: Rozpoczęliśmy falstartem. Współpraca buduje, natomiast jeżeli w 

łańcuchu, w każdym łańcuchu, jeżeli jedno ogniwo pęknie, to łańcuch nie działa. W tym 

momencie, jeżeli ta najniższa komórka samorządu terytorialnego będzie kiepsko traktowana, 

to tej współpracy może dobrej nie być i niepotrzebnie zaogniać jakieś tam rzeczy, bo kwestia 

pieniędzy, no. Dla mnie osobiście każdy pieniądz jest ważny, choć on żadnego majątku nie 

robi. I to, że tu sołtysów nie ma i te 300,00 złotych Sołtys diety nie dostaje, to przecież to 

nie zbawi Gminy, bo to żaden wydatek w stosunku do budżetu 37000000,00, jeżeli koszt 

utrzymania sołtysów przy tej diecie 300,00 złotych, jeżeli uczestniczymy w 6, czy tam w 8 

sesjach w ciągu roku. I może mój apel jeszcze do komisji statutowej żeby to w statucie 

przyjąć i żeby to ujęte było bo ja nie znam przepisu prawnego, na podstawie którego 

Przewodniczący może raz zaprosić sołtysa, raz nie. Jak to usankcjonowane jest w statucie 

gminy? Czy nie ująć tego, czy w regulaminie obrady Rady Gminy tą kwestię. Ja nie 

występuję w imieniu was, tylko w imieniu wszystkich sołtysów, bo tutaj wcześniej, jakśmy 

byli o godzinie wcześniejszej, gdzie była przerwa zawołana na te, co właśnie rozmawiali i 

czułem rozgoryczenie wśród wszystkich sołtysów. Także mój apel taki do 

Przewodniczącego, bo na piśmie jest: sesję zwołuje przewodniczący, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Dobrze, bardzo dziękuję. 

Pan Tadeusz Strzecha: Myślę, że na wniosek Wójta, bo różne formy sesji Rady mogą być, 

także mój apel taki do Pana Przewodniczącego, żeby ta atmosfera była dobra i spokojna. 

Pan Jarosław Molenda: Jak najbardziej jestem za tym, żeby współpracować, bo współpraca, 

tak jak Pan Sołtys powiedział, buduje. Dobrze. Czyli rozumiem, że to na zakończenie takie 

bardzo ważny głos. Czy jeszcze krótki jakiś wniosek? Nie ma? Proszę bardzo. 

Pan Sylwester Różycki: Chciałbym pogratulować Kołu Gospodyń Wiejskich z Wałsnowa, 

OSP Orońsko, OSP Chronów, KGW Tomaszów wychodzi na to, tylko nie wiem, czy KGW 

Dobrut, czy OSP Dobrut, bo nie wiem. 

Pan Emil Gawin: OSP. 

Pan Sylwester Różycki: OSP. A KGW Dobrut? 

Pan Barbara Prokop: KGW też. 



Pan Sylwester Różycki: Czyli Dobrut KGW, Dobrut OSP, KGW Guzów, za uzyskanie 

środków na doposażenie kół Gospodyń Wiejskich, tak? Czyli ta współpraca z Urzędu 

Marszałkowskiego. 

Pan Emil Gawin: Przepraszam, KGW Chronów również. 

Pan Sylwester Różycki: Nie mówiłem? KGW Chronów. Tak jest. Z Chronów. Tak więc to 

sieciowanie dało efekt, ponieważ to każde koło w granicach 6-7000,00 może uzyskać, bo to 

jest ocena formalna. Do 8000,00 złotych, czyli sieciowanie i współpraca, dzielenie się 

doświadczeniem, to już można zaobserwować, że, [niezrozumiałe]wpłynie spora suma na 

działalność kół, co odciąży budżet gminy, tak? 

Pan Jarosław Molenda: Tak. Dobrze. Proszę Państwa, widać z tego, że porządek, obrad 

dzisiejszej sesji został wyczerpany. Dziękuję bardzo wszystkim za udział, za dyskusję, za 

głosy, za wnioski. Zamykam obrady II sesji Rady. 

Pani Diana Czubak: Zanim pan powie ostatnią kropkę. Ostatnia kwestia, tak. 

Pan Jarosław Molenda: Rzut na taśmę. 

Pani Diana Czubak: Rzut na taśmę odnośnie Placu Zabaw w Krogulczy. Tutaj była Pani 

zainteresowana Radna. Ja znam to zadanie z drugiej strony, jako sąsiada. Tak, Plac Zabaw 

w Krogulczy historia była taka, że Plac Zabaw został w pierwszej kolejności postawiony bez 

pozwolenia na budowę na tej działce, dlatego został wtedy zdemontowany. Z uwagi na 

skargę moją, jako sąsiada, bo, że tak powiem, plac ingeruje w moją działkę, oddziałuje na 

moją działkę. Moja działka sąsiaduje bezpośrednio z działką na placu zabaw. Moja działka 

ma szerokości 17 metrów. Jeśli plac zabaw jest usytuowany przy granicy mojej i gminy, ja 

nie mogę na szerokości dziesięciu metrów wybudować wtedy żadnego budynku z oknem. 

Więc zostaje mi siedem metrów. Generalnie doszło do takiego już etapu, gdzie ja sądziłam 

się, już poszła skarga na inspektora nadzoru w Szydłowcu. Skarga trafiła do Mazowieckiego 

Inspektora Nadzoru. Tam również została skarga złożona do sądu, sprawa skończyła się w 

sądzie, gdzie Gmina przegrała. Tzn. Gmina... Starostwo inspektora nadzoru. Z uwagi, niech 

one.. w skrócie uzasadnienie sądu. Nie może być tak, że jeśli gmina wstawia się przy mojej 

działce, nie może ograniczać zabudowy mojej działki, tak? Powiedzmy, jeśli jest ustawowo 

o 4 metry, no, to Gmina również musi się odsunąć z placem zabaw 4 metry. Także byśmy 

chcieli, żeby była zachowana ta proporcja oddziaływania na własne, na własne... 

Pan Emil Gawin: Na sąsiadujące działki. 

Pan Diana Czubak: Na sąsiadujące działki. I głównym takim administracyjnym tutaj, 

powiem Państwu, na co możecie zwrócić, jeśli chodzi o wasze, że tak, działania z 

Inspektoratem Nadzoru, to całe pozwolenie na budowę, wniosek o pozwolenie na budowę 



tego przedszkola był złożony przez osoby, która nie miała mocowania. 

Pan Sylwester Różycki: Przecież to jest przy placu zabaw. 

Pan Jarosław Molenda: Plac zabaw. 

Pani Diana Czubak: Plac zabaw. Więc cała ta procedura, która przeszła i tak dalej była po 

prostu, nie było umocowania. 

Pan Jarosław Molenda: Czyli rozumiem, że tam w najbliższym czasie nie będzie możliwe, 

trzeba szukać innej lokalizacji. 

Pan Sylwester Różycki: Znaczy jest taka działka, która mogłaby być. Tą co jeszcze 

poprzedni Radny wnioskował. 

Pan Jarosław Molenda: Czy zatem tą sprawę tak, bo to jest sprawa ważna, ale myślę, że na 

tę chwilę nie do rozstrzygnięcia. Tam jeszcze Pani Monika, tak? 

Pani Monika Głuch: Chciałam podziękować Pani Dianie, że poinformowała, bo mieszkańcy 

tutaj właśnie nie wiedzieli, jaka jest przyczyna i dopytywali. I bardzo dziękuję za informację. 

Pan Jarosław Molenda: Ja przedekretowałem to do Wójta, to zapytanie. Także będzie 

odpowiedź na piśmie. Dobrze. 

 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany. 

Podziękował wszystkim za udział w obradach i zamknął obrady II sesji Rady Gminy w Orońsku. 

 

Na tym protokół zakończono. 
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